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Hermed sendes endelig besvarelse af spørgsmål nr. 631 (Alm. del), som Fol-

ketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 15. januar 2020. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
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Spørgsmål nr. 631 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, om og hvilke initiativer, ministe-

ren vil tage for at undgå anvendelse af bæltefikseringer og sik-

ringsceller i Kriminalforsorgen, herunder om ministeren over-

vejer at udfase brugen bæltefikseringer og sikringsceller, lige-

som tilfældet er i flere andre lande? Spørgsmålet bedes besvaret 

2 dage før besvarelsen af REU alm. del - samrådsspm. O.”

Svar:

Der er ingen tvivl om, at bæltefiksering er et af de mest indgribende foran-

staltninger. Derfor er jeg enig i, at brugen heraf skal begrænses, så bæltefik-

sering kun anvendes, når det er nødvendigt. 

Som det fremgår af min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 632 (Alm. 

del) fra Folketingets Retsudvalg, så har de øvrige skandinaviske lande regler 

om bæltefiksering der i store træk minder om de danske. 

Kriminalforsorgen har generelt en stor opmærksomhed rettet mod begræns-

ning i brugen af sikringscelle og bæltefiksering, og kriminalforsorgen vil 

fortsat nøje følge udviklingen på området og iværksætte relevante initiati-

ver, såfremt det skønnes nødvendigt.

På denne baggrund vil jeg på nuværende tidspunkt ikke iværksætte tiltag i 

forhold til at ændre reglerne for brugen af bæltefikseringen i kriminalforsor-

gens institutioner.
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